
PROTOKÓŁ Nr VII/07 
z przebiegu VII sesji Rady Miasta Dęblin  

w dniu 20 marca 2007 roku 
______________________________________________________________________________ 
 

Miejsce posiedzenia: sala konferencyjna Ratusza Miasta Dęblin.  

Czas trwania sesji: godz. 9
00

 – 15
05

. 

Ustawowy skład Rady Miasta - 15 radnych. 

W sesji wzięło udział 14 radnych (1 mandat nieobsadzony).  

Lista obecności stanowi załącznik do protokółu. 

 

Ad. pkt 1.  
Otwarcie sesji.  
 

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Ryszard Karpiński - Przewodniczący Rady Miasta, który 

przywitał zebranych. Lista obecności stanowi załącznik. 
 
 

Po otwarciu sesji Przewodniczący Rady poprosił o uczczenie minutą ciszy śmierć radnego poprzedniej 

kadencji  - Włodzimierza Mońki. 

  

 

Ad. pkt 2.   
Przedstawienie porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady Miasta – Ryszard Karpiński poinformował, że do porządku obrad sesji który 

otrzymali radni wprowadza autopoprawkę, dodając punkt 7c dotyczący rozpatrzenia uchwały w 

sprawie stanowiska Rady Miasta wobec wypowiedzenia zmieniającego warunki pracy radnego. 

 Następnie zapytał czy radni mają uwagi lub wnioski do porządku. Ponieważ nie było żadnych 

uwag ani wniosków, Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad.  

 

Porządek obrad VII sesji Rady Miasta: 
1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta  w okresie między sesjami. 

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

5. Wolne wnioski. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Dęblina na 2007 rok: 

- przedstawienie projektu uchwały przez Burmistrza Miasta; 

- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej; 

- odczytanie opinii komisji stałych, wniosków radnych; 

- odczytanie stanowiska Burmistrza Miasta w sprawie opinii i wniosków radnych; 

- dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich głosowanie; 

- głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a) uchwalenia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Miasta 

Dęblin na rok 2007; 
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b) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Miasta Dęblin. 

c) stanowiska Rady Miasta wobec wypowiedzenia zmieniającego warunki pracy radnego.    

8. Rozpatrzenie funkcjonowania transportu osobowego w mieście Dęblin. 

9. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 

10. Zatwierdzenie protokółu z VI sesji Rady Miasta. 

11. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że z Sekretariatu Prezydenta Rzeczpospolitej Polskiej wpłynęło 

na ręce Burmistrza Miasta pismo z podziękowaniem za stanowisko Rady Miasta Dęblin w  sprawie 

reformy szkolnictwa wojskowego i wyrażające nadzieję, że zostanie wypracowane stanowisko 

zadawalające wszystkie strony w toczącej się na ten temat dyskusji. 

 

 
Ad. pkt 3. 
Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta  w okresie 
między sesjami. 
 
Przewodniczący Rady Miasta - Ryszard Karpiński poinformował, że w okresie między sesjami 

uczestniczył w przekazywaniu obowiązków dowództwa: 

� w dniu 6.02. - w Rejonowej Bazie Materiałowej w Stawach; 

� w dniu 8.02. - w I Pułku Drogowo-Mostowym im. gen. Romualda Traugutta;   

� w dniu 4.02.  - uczestniczył w Walnym Zebraniu Ochotniczej Straży Pożarnej Dęblin-Masów; 

� w dniu 10.02. - uczestniczył w Gali Sportu z konkursem na najpopularniejszego sportowca 

organizowanym przez tygodnik "Twój Głos"; 

� w dniu 17.02. - uczestniczył w promocji przyszłych oficerów w Wyższej Szkole Oficerskiej Sił 

Powietrznych a po uroczystości w spotkaniu z wiceministrem Obrony Narodowej, na którym była 

mowa o przyszłości WSOSP. 

� uczestniczył we wszystkich posiedzeniach stałych komisji Rady Miasta analizujących projekt 

budżetu miasta na 2007 rok. 

� Przewodniczący poinformował, że wiceprzewodniczący Rady również uczestniczyli w spotkaniach - 

Henryk Wiejak w spotkaniu z kombatantami i byłymi żołnierzami, w wystawie fotograficznej 

"walentynki" w Miejskim Domu Kultury, natomiast Ryszard Zarówny - w dwóch przysięgach 

wojskowych na Lotnisku i w Twierdzy jak również odbył spotkania z Burmistrzem Miasta w Szkole 

Podstawowej Nr 4 i Nr 5 oraz w Gimnazjum Nr 2 i w Zespole Szkół Ogólnokształcących - 

spotkania te dotyczyły przyszłej reorganizacji szkolnictwa.    

 

Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk - poinformował, że od ostatniej sesji minęło dwa 

miesiące i w tym czasie praca Urzędu Miasta była skoncentrowana na przygotowaniu materiałów na 

dzisiejszą sesję Rady i przeprowadzeniu procedury uchwalania budżetu miasta, a oprócz tego:  

� W dniu 15.03. - podpisana została umowa z konsorcjum firm "Taylor" sp. z o.o. oraz Lubelskim 

Przedsiębiorstwem Robót Inżynieryjnych na realizację kanalizacji sanitarnej w centrum Miasta. 

Wartość podpisanej umowy (zgodnie z przetargiem) wynosi 3.733.492,52 zł. Prace rozpoczną się w 

tym tygodniu. Termin zakończenia rzeczowego ustalony jest 30 grudnia 2007 r. W obecnej chwili 

trwa jeszcze ustalanie szczegółowego harmonogramu rzeczowo-finansowego budowy w celu 

przedłożenia wniosku do Wojewody Lubelskiego o aneksowanie tej umowy na dofinansowanie z 

funduszy strukturalnych Unii Europejskiej Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju 

Regionalnego. Były obawy jeśli chodzi o przetarg, że dojdzie do przedłużających się procedur i 

odwołań, ponieważ firma, która zajęła drugie miejsce złożyła protest, ale po negatywnej odpowiedzi 

Urzędu, firma nie złożyła odwołania do Urzędu Zamówień Publicznych. Tak więc wynik przetargu 
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jest prawomocny i została podpisana umowa.  W projekcie składanym do ZPORR nie ma ulicy 

Bankowej, ale została wprowadzona klauzula, że w trakcie tej inwestycji ulica Bankowa zostanie 

dołączona do realizacji rzeczowej i koszt realizacji tego zadania  zostanie pokryty w całości z 

kosztów własnych. 

 

� W dniu 20.02. odbył się przetarg na wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej boisk 

sportowych w osiedlu Wiślana, Lotnisko (przy Szkole Podstawowej Nr 4 ) i Staszica (przy Zespole 

Szkół Ogólnokształcących i Szkoły Podstawowej Nr 5) za kwotę brutto 23.546,00 zł. Wykonawcą 
została firma GRIMAPROJEKT z Warszawy. Dokumentacja jest przygotowywania w celu złożenia 

wniosku o dofinansowanie z funduszu pod nazwą Norweski Mechanizm Finnansowy do 16 kwietnia 

br. Gdyby wnioski nie uzyskały pozytywnej opinii zostaną złożone do Zintegrowanego Programu 

Operacyjnego Rozwoju Regionalnego.  

 

� Wspólnie z Komisją Oświaty zostały wszczęte przygotowania do ewentualnych zmian w organizacji 

placówek oświatowych na terenie miasta Dęblina.  

 Propozycje są następujące:  

 - włączenie Szkoły Nr 5 do Zespołu Szkół Ogólnokształcących,  

 - połączenie Gimnazjum Nr 2 ze Szkołą Podstawową Nr 4; 

 - wyłączenie Przedszkola Nr 4 ze struktur Szkoły nr 4, oraz żłobka ze struktur Przedszkola  

 nr 1 i połączenie tych dwóch placówek.  

W poprzednim tygodniu odbyły się spotkania z radami pedagogicznymi i z rodzicami tych palcówek, 

wszystkie opinie są pozytywne, z wyjątkiem rady pedagogicznej Szkoły Podstawowej Nr 5, która  

odroczyła wypracowanie opinii na poprzednim posiedzeniu do dnia dzisiejszego.   

Po zakończeniu procedury oceny przez organy szkoły będzie wystąpienie Burmistrza Miasta do 

Kuratora Oświaty w Lublinie z propozycjami i po pozytywnej opinii Kuratora zostaną przedłożone 

Radzie Miasta stosowne projekty uchwał. 

 

� W dniu 9.03 - Burmistrz uczestniczył w spotkaniu z Agencją Mienia Wojskowego w Warszawie - 

omówione zostały sprawy przekazania miastu niektórych nieruchomości przez zarząd Agencji. 

Sprawa przekazania przedszkola na Lotnisku i przedszkola na 15 Pułku Piechoty Wilków jest 

praktycznie załatwiona, natomiast nie jest ostatecznie podpisany protokół uzgodnień. Nie jest 

załatwiona sprawa żłobka, ponieważ Agencja stoi na stanowisku, że przekazanie dla miasta powinno 

nastąpić odpłatnie. Przekazanie odpłatne nie wiąże się z celami jakie są postawione przy 

przekazaniu nieodpłatnym.  

- Burmistrz poinformował, że będą kontynuowane starania o przekazanie nieodpłatne, ponieważ 
nieruchomość jest wykorzystywana na cele oświatowe, ale prosił o wstępne stanowisko Rady w 

tym zakresie, ponieważ Agencja szacuje nieruchomość na kwotę 240 tys., dodając, iż miasta nie 

stać na kupno.  

 

- Jest jeszcze jedna sprawa związana z Agencją Mienia Wojskowego, to znaczy część terenu 

między Szkołą Nr 4 a pawilonem Jubilat jest własnością Agencji Mienia. Teren jest przyrodzony 

do terenu Szkoły, ale formalnie jest własnością Agencji i Agencja chce, żeby ten teren odkupić. 
Następna działka, którą Agencja chce miastu sprzedać jest działka przy rzeczce Irenka, przy 

ulicy Spacerowej na której znajduje się przepompownia ścieków.  

  

- Miasto występowało do RZI i do Wojskowej Agencji Mieszkaniowej z zapytaniem czy są 
zainteresowani odbiorem wody z miejskiej sieci wodociągowej na osiedlu Lotnisko, Stawy a 

także budową kanalizacji w Stawach. Przyszły pozytywne odpowiedzi zarówno z RZI jak i z 

WAM-u.  
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- Następna sprawa, która jest związana z Wojskową Agencją Mieszkaniową to kwestia  

odszkodowań z tytułu niedostarczenia lokali socjalnych dla lokatorów wobec których została 

orzeczona eksmisja z lokali "wamoskich". Eksmisje są z reguły orzekane z prawem do lokalu 

socjalnego i takich wyroków jest kilkanaście. Miasto nie ma takich lokali i mieszkańcy nadal 

zamieszkują w zasobach WAM-u, natomiast zgodnie z przepisami ustawy WAM-owi należy się 
od gminy odszkodowanie i po ostatnim wyroku Trybunału Konstytucyjnego, który uznał, że 

odszkodowanie to nie tylko czysty czynsz ale również przewidywane zyski. WAM cofnął się do 

momentu wejścia w życie ustawy a więc do 2004 roku i naliczył miastu odszkodowania na 

wysokość niemal 250 tys. zł. Miasto nie zgadza się z takimi wyliczeniami, zostało przygotowane 

pismo z odpowiednimi argumentami i w niedługim czasie odbędzie się spotkanie z 

przedstawicielami WAM-u w tej sprawie. 

 

� W dniu 17.02. - Burmistrz uczestniczył w promocji w Wyższej Oficerskiej Szkole Sił Powietrznych. 

Na promocji obecny był wicemister Obrony Narodowej - Jacek Kotas, który zadeklarował dalsze 

utrzymanie WSOSP w systemie organizacyjnym jaki jest obecnie.  

 

� W dniu 6.02. - Burmistrz uczestniczył w przekazywaniu obowiązków dowództwa w Rejonowej 

Bazie Materiałowej w Stawach, natomiast w dniu 8.02. - w I Pułku Drogowo-Mostowym im. gen. 

Romualda Traugutta.   

 

� W dniu 7.02. - Burmistrz uczestniczył w posiedzeniu Zarządu Powiatu w Rykach, na którym 

przedstawione zostały problemy wynikające na linii powiat - miasto Dęblin. Zarząd powiatu 

zadeklarował, że zostanie wybudowany mostek na rzeczce Irenka przy ulicy Spacerowej. W 

obecnym roku Zarząd nie przewiduje innych inwestycji - będą spłacane zobowiązania zaciągnięte w 

ubiegłym roku. 

 

� W dniu 28.02. - Burmistrz uczestniczył w sesji Rady Powiatu. 

 

� Uregulowane zostały sprawy dotyczące oczyszczalni w Stawach (zostały podpisane porozumienia z 

wojskiem i MZGK a przyjęte stawki przez Radę Miasta będą obowiązywać od kwietnia. 

 

� W dn. 4.02. - Burmistrz uczestniczył w zebraniu sprawozdawczym Ochotniczej Straży Pożarnej na 

Masowie. 

 

� W dn. 2.02 - Burmistrz uczestniczył w walnym Zebraniu Towarzystwa Przyjaciół Dęblina. 

 

� W dn. 10.03. - Burmistrz uczestniczył w zebraniu Dęblińskiego Koła Związku Kombatantów 

Rzeczypospolitej Polskiej i Byłych Więźniów Politycznych. 

 

� W dn. 14.03. - odbyło się spotkanie z przedstawicielami szpitala w Rykach z udziałem dyrektora 

dęblińskiego SPZOZ-u w sprawie stacjonowania pogotowia ratunkowego w Dęblinie (w obecnym 

miejscu stacjonowanie pogotowia było zbyt drogie i podjęto decyzję, że obecnie karetka będzie 

stacjonowała przy  przychodni miejskiej). 

 

� W dn. 13.03. - Burmistrz uczestniczył w organizowanej przez Wojewodę i Marszałka Województwa 

konferencji na temat pozyskiwania środków unijnych (między innymi poruszany był temat 

pozyskiwania energii odnawialnej). Jeśli chodzi o wnioski, to z opinii przedstawicieli Ministerstwa 

Rozwoju regionalnego wynika, że realny termin naboru wniosków unijnych będzie w pierwszym 

półroczu przyszłego roku.          
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Ad. pkt 4. 
Zapytania, interpelacje i wnioski radnych 
 

Radny Krzysztof Karbowski: 
� podał wniosek o wystąpienie do Urzędu Marszałkowskiego w celu ujmowania naszego miasta w 

publikacjach wydawanych drukiem przez wyżej wymieniony Urząd. Zdaniem radnego do tej pory 

ogranicza się ta praktyka czasami do umieszczenia naszej miejscowości na mapie województwa. 

� Wnioskował o nawiązanie współpracy z Regionalnym Ośrodkiem Europejskiego Funduszu 

Społecznego na Lubelszczyźnie prowadzącym działalność w ramach projektu realizowanego 

wspólnie przez Związek Stowarzyszeń Forum Lubelskich Organizacji Pozarządowych i Lubelski 

Ośrodek Samopomocy. Działalność Regionalnego Ośrodka na Lubelszczyźnie to realizacja w 

naszym regionie ogólnopolskiego programu nadzorowanego przez Polską Agencję Rozwoju 

Przedsiębiorczości. Radny był uczestnikiem konferencji i jest zdania, że nawiązując współpracę z 

Ośrodkiem można rozwiązywać problemy w zakresie bezrobocia i pozyskiwać środki unijne. 

� Radny poinformował, że rozdzielczość kamer na dworcu PKP monitorujących otoczenie jest tak 

mała, że nie można rozróżnić osób oraz, że pogłębia się dewastacja dworca.  

� Prosił zakręcenie nakrętek na słupach oświetleniowych na wiadukcie (powiedział, że więcej 

wniosków w tym temacie nie będzie składał). 

� Poinformował o skradzionych kratach studzienek ściekowych na trawnikach. Zdaniem radnego 

kratki w tamtych miejscach nie są potrzebne, ale po zabranych pozostają dziury, które zagrażają 
złamaniem nogi. 

� Radny wnioskował o wymianę pokrywy przykrywającą studzienkę telefoniczną przy wejściu na 

wiadukt od strony "Lidla", która ma ubytki i zagraża bezpieczeństwu. 

� Radny zapytał czy będzie zamontowany fotoradar na drodze krajowej 48.  

 

Radny Waldemar Potyra: 
� W imieniu mieszkańców osiedla Starówka i swoim radny złożył wniosek o kontynuację rozpoczętej 

w roku ubiegłym inwestycji ciągu pieszego w ulicy Staromiejskiej i prosił o zwrócenie uwagi przez 

pracowników Urzędu Miasta na jakość wykonywanych do tej pory prac inwestycyjnych na tej ulicy. 

� Podał wniosek o wycięcie dwóch drzew (suche pnie) usytuowanych przy zjeździe z ulicy Kockiej na 

Staromiejską. 
� Radny zapytał, kto wydał polecenie rozkopania terenu przy przystanku autobusowym, z którego 

odjeżdżają autobusy i nyski w kierunku osiedla Starówka (kiedyś były tam płyty chodnikowe, 

obecnie jest tylko piasek i błoto). 

� Radny podał wniosek o jak najszybsze wydanie polecenia o uprzątniecie terenu za budynkiem Pana 

Krawczaka, gdzie znajdował się zakład zegarmistrzowski. 

� Radny wnioskował o wystąpienie do dowództwa 6. Bazy o zabezpieczenie miasta w kabiny 

sanitarne toi-toi w czasie trwania przysiąg wojskowych. 

� Radny podziękował za fachowe zabezpieczenie oświetlenia w ulicy Partyzantów. 

� Radny poinformował, że nie otrzymał odpowiedzi na wniosek złożony w dniu 5 stycznia br. 

dotyczący oznakowania nowego pasa przejścia dla pieszych przy posesji 63 w ulicy Kockiej 

naprzeciw sklepu spożywczego. 

 

Radny Tadeusz Oryl: 
� W imieniu swoim oraz Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budżetu podał wniosek: "W związku ze 

sprzedażą przez Urząd Miasta działek z informacją o pełnym ich uzbrojeniu (łącznie z 

wodociągiem) w os. Jagiellońskie wnioskuję o wprowadzenie do projektu budżetu miasta na 2007 

rok korekty polegającej na uwzględnieniu zadania - "budowa sieci wodociągowej" w ulicy Królowej 

Bony (oznaczonej symbolem 027 KD)  - poz. w rej. nr 56/2007. 
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Radny Adam Cenkiel: 
� Podał wniosek o powołanie komisji z Urzędu z przedstawicielem ochrony i konserwacji przyrody w 

celu ustalenia ilości drzew do wycięcia na ulicy Lipowej - na tej ulicy znajduje się kilka drzew do 

wycięcia - poz. wn. nr 67/07. 

� Wnioskował o zlikwidowanie zastoin wodnych, które powstają na wskutek złego odbioru 

technicznego drogi powiatowej - skrzyżowanie ulicy Stawskiej i Lipowej - poz. wn. nr 66/07. 

� Radny prosił o odpowiedź na wniosek z dnia 30.01.br. w sprawie wycięcia drzewa  przy 

skrzyżowaniu ulic Stawskiej i 1 Maja. 

 

Radny Waldemar Chochowski: 
� Podał wniosek "o wystąpienie do GDDKiA w sprawie oznakowania przejść dla pieszych na 

skrzyżowaniu ul. 15 PPWilków i Staszica przez wysepkę. Wzdłuż ulicy 15 PPWilków biegnie 

chodnik a przejście przez ul. Staszica nie jest oznakowane. Wyciąć drzewo rosnące bezpośrednio 

przy przejściu obok tego samego skrzyżowania przez ul. 15 PPWilków. Wykonać chodnik przy ul. 

15 PPWilków przebiegający przez tory w powyższym miejscu." - wn. nr 63/07. 

� Wnioskował o wystąpienie do właściciela działki przy ul. Towarowej, który zasypuje ją śmieciami i 

gruzem z pouczeniem o zaprowadzenie estetycznego wyglądu. 

� Wnioskował "o odnowienie oznakowania przejścia pieszego na ul. Staszica prowadzącego z terenu 

osiedla do SP Nr 5 i ZSO. W chwili obecnej pasy na jezdni są niewidoczne (całkowicie starte). 

Sytuacja taka powoduje także, że nieuważni kierowcy pozostawiają samochody bezpośrednio na 

przejściu i udają się do sklepu lub odprowadzają dzieci do szkoły." - wn. nr 65/07. 

 

Radny Stanisław Kopacz: 
� Wnioskował o rozpatrzenie rozwiązania problemu nagminnego podrzucania śmieci do śmietników 

przy blokowiskach. 

� Wnioskował o kompleksowe mycie i czyszczenie znaków drogowych oraz przystanków na terenie 

miasta. 

� Wnioskował o wyrażenie zgody na parkowanie samochodów w dni targowe na ulicy 15PPWilków 

jadąc w stronę Młynek w pobliżu bramy "wizunu" i śmietnika na terenie zielonym. 

� Wnioskował o obłożenie kostką płyt przystanków w pobliżu cmentarza komunalnego - radny jest 

zdania, że brakuje wykończenia po remoncie przystanków. 

 

Radny Henryk Wiejak: 
� Wnioskował "o podjęcie działań mających na celu utrzymanie Jednostki Wojskowej Twierdza. 

Chodzi o pozostawienie pułku a nie reorganizacji do batalionów". - wn. nr 60/07 

� Wnioskował "o uwzględnienie chodnika po prawej stronie ulicy gminnej naprzeciw bloku 1,3,5 w 

osiedlu Wiślana w budżecie na 2007 r." - wn. nr 59/07 

� Wnioskował "o podjęcie działań w celu utworzenia miejsc parkingowych w osiedlu Wiślana" - 

wn.nr 61/07 

� Wnioskował "o podjęcie działań w celu przeznaczenia pomieszczenia w pawilonie 33 na potrzeby 

mieszkańców i zarządu osiedla" - wn. nr 62/07.  

� Wnioskował o czyszczenie ulic miasta po zimie. 

� Radny prosił o odpowiedzi na wnioski, które podał na piśmie (między innymi na wniosek o 

uhonorowanie rzemieślników i innych osób wykonujących usługi na rzecz mieszkańców miasta od 

30 i więcej lat). 

 

Radny Henryk Brożyna: 
� Wnioskował o uzupełnienie masą asfaltową ubytków na ulicy Urbanowicza w ramach remontu 

bieżącego. 
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� Radny zapytał, czy została podniesiona stawka za ścieki, ponieważ otrzymał powiadomienie od 

WAM-u, że z dniem 1 kwietnia zostaje podniesiona stawka za ścieki z kwoty 3,82 do 3,87 zł. 

� Zapytał, kiedy zostanie pomalowany przystanek na ulicy Ścibiora i czy będzie on sprzątany. 

� Prosił o wystąpienie do Starosty z zapytaniem, w jakim terminie będzie wykonany mostek przy ul. 

Spacerowej. 

� Zapytał, kiedy zostanie zakończona modernizacja skrzyżowania ulic Spacerowej, Krasickiego i 

Ścibiora. 

� Zapytał jak zostanie rozwiązana sprawa studzienek ściekowych na ulicy Spacerowej. 

� Zapytał, czy po przyjęciu budżetu miasta będzie możliwy do przekazania termin rozpoczęcia prac 

modernizacji oświetlenia ulicy Spacerowej. 

� Prosił o sprzątanie dzikich wysypisk śmieci, szczególną uwagę zwrócił na okolice wiaduktu. 

 

 
Ad pkt 5.  
Wolne wnioski. 
 
� Pan Dariusz Wojdat - prezes Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej poinformował, że 

mieszkańcy miasta nie chcą podpisywać umów na wywóz nieczystości stałych ani z MZGK ani z 

innymi firmami prowadzącymi taką działalność na terenie miasta i w związku z tym MZGK wyszła 

z ofertą promocyjną do mieszkańców. W miesiącu kwietniu i maju dla gospodarstw domowych 3 i 4 

osobowych będzie zniżka w wysokości 10%, dla gospodarstw 5 i 6 osobowych - 15 %, dla rodzin 7 i 

8 osobowych będzie zniżka 25 %, natomiast dla gospodarstw powyżej 9 osób zniżka będzie 

wynosiła 50%. Dla osób, które ukończyły 75 lat i samotnie prowadzą gospodarstwo  domowe będzie 

zniżka 25%. Oprócz tego dla wszystkich,  którzy zawrą umowę z MZGK będzie bonifikata w 

postaci wywozu nieczystości przez miesiąc z gospodarstw za 1 zł plus WAT. Pan Wojdat 

poinformował również, że mieszkańcy osiedli Pułaskiego i Mierzwiączka będą mogli w 

promocyjnej cenie podłączać się do kanalizacji sanitarnej. Oferta promocyjna dotrze do każdego 

domu. 

� W odpowiedzi dla radnego Brożyny Pan Wojdat poinformował, że cena ścieków nie wzrosła  i 

pewnie to WAM naliczył swoje koszta podwyższając cenę ścieków.  

 

Przewodniczący Zarządu Osiedla Michalinów - Sławomir Świątkowski: 
� Zadał pytanie -  w jakim stopniu są zaawansowane prace projektowe przy budowie ulicy Okrzei (w 

ubiegłym roku został uchwalony plan zagospodarowania przestrzennego osiedla Michalinów). 

� Przy przedszkolu w ul. Michalinowskiej jest krótki odcinek, na którym znajduje się przejście dla 

pieszych, wyjazd na ulice Wiślaną i skręt w kierunku przejazdu oraz ulicy Dworcowej. Rodzice 

przywożący dzieci do przedszkola zatrzymują się na tym krótkim odcinku przed przejściem dla 

pieszych co grozi poważnym wypadkiem. Pan Świątkowski prosił Komisariat Policji o wzmożoną 
kontrolę tego terenu. 

� Wnioskował o sprzątanie piachu z ulic a w szczególności ulicy Wiślanej. 

� Podał wniosek: "Zarząd Osiedla Michalinów zwraca się z prośbą o budowę co najmniej dwóch 

progów zwalniających na ulicy Kwiatowej. Budowa tych progów podyktowana jest 

bezpieczeństwem dzieci i mieszkańców." - wn. nr 76/07. 

 

Przewodniczący Zarządu Osiedla Staszica - Cezary Pyrka: 
� Podał wniosek "o spowodowanie w porozumieniu z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i 

Autostrad wyciszenie przejazdu kolejowego na ul. 15 PP Wilków  w rejonie sklepu nr 5 (Frygiel). 

Wystające szyny powodują, że przejeżdżające samochody, szczególnie TIR-y zakłócają ciszę 
okolicznym mieszkańcom naszego osiedla oraz zagrażają życiu rowerzystom, ponieważ kat 

przebiegu szyn powoduje ześlizgiwanie się kół rowerów." - wn. nr 78/07 
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Przewodniczący Zarządu Osiedla Wiślana-Żwica - Antoni Kujda: 
� Podał wniosek "W imieniu mieszkańców osiedla Wiślana -Żwica z ulicy Sienkiewicza proszę o 

ujecie w budżecie na lata 2007-2009 wyprostowanie ulicy Sienkiewicza." Pan Kujda poinformował, 

że w 2004 roku złożył taki wniosek z podpisami mieszkańców i otrzymał odpowiedź na piśmie że 

inwestycja będzie ujęta. - wn. nr 68/07 

� Podał wniosek o ujęcie w budżecie na lata 2007-2009 wykonanie ulicy oraz oświetlenia łączącego 

osiedle Wiślana-Żwica z osiedlem Staszica. - wn. 69/07 

 

Przewodniczący Zarządu Osiedla 15 PPWilków - Stanisław Kopacz: 
� Wnioskował o wystąpienie do RZI w sprawie likwidacji zastoiny wodnej przy wjeździe na most 

drogowy w stronę Kozienic. 

 

Radny Waldemar Potyra : 
� Podał wniosek o kompleksowe sprzątanie ulic całego miasta po zimie. 

� Wnioskował o oznakowanie postoju taxi na osiedlu Lotnisko.    

 

 

Ad. pkt 6.  
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Dęblina na 2007 rok. 
Przewodniczący Rady - Ryszard Karpiński poinformował, że zgodnie z ustalonym na Konwencie 

Rady Miasta harmonogramem prac nad projektem budżetu poszczególne stałe komisje bardzo 

wnikliwie analizowały projekt przedłożony przez Burmistrza Miasta Stanisława Włodarczyka a radni 

otrzymywali odpowiedzi i wyjaśnienia na zadawane pytania. Następnie Przewodniczący poprosił 

Burmistrza Miasta o przedstawienie projektu budżetu.  

 

Burmistrz Miasta powiedział, że władze samorządowe stanęły przed najważniejszą decyzją w tym 

roku, a mianowicie przed uchwaleniem budżetu miasta na 2007 rok. Budżet wykracza poza rok 2007, 

ponieważ są w nim zaplanowane sprawy i przedsięwzięcia, które będą kontynuowane w latach 

następnych. Projekt budżetu został przedstawiony przez poprzedniego Burmistrza i przekazany do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej. Po przejęciu obowiązków Burmistrz podjął decyzję o 

wprowadzeniu dużych korekt, które polegały przede wszystkim na urealnieniu dochodów budżetu 

miasta, co jednocześnie wiązało się z korygowaniem wydatków. Trzeba było też zapewnić 
kontynuację inwestycji już rozpoczętych oraz zabezpieczyć środki na przygotowanie inwestycji, 

które mogłyby być realizowane z udziałem środków strukturalnych z Unii Europejskiej. Tak 

skonstruowany budżet został przedstawiony radnym w dniu 30 stycznia br. i od tego czasu trwała  

praca w komisjach nad projektem.  

 Następnie Burmistrz powiedział, że w stosunku do przedłożonego w dniu 30 stycznia projektu 

chciałby wprowadzić czysto formalne poprawki, które dotyczą dochodów i wydatków  niezależnych 

od miasta. Pierwsza autopoprawka, to jest wprowadzenie po stronie dochodów i wydatków kwoty 

3.087 zł na przeprowadzenie wyborów uzupełniających do Rady Miasta oraz zwiększenie części 

oświatowej subwencji ogólnej o kwotę 253 tys.20 zł i wydatków na oświatę również o tą kwotę, jak 

również korekty na realizację programu unijnego "Wykorzystaj swoją szansę". Program ten jest 

finansowany całkowicie że środków Europejskiego Funduszu Społecznego, w jego zakresie 

odbywają się szkolenia na podwyższenie kwalifikacji osób pracujących i korekta obejmuje 

zwiększenie dotacji w związku z tym, że nie została ona wykorzystana w ubiegłym roku o kwotę 
37.987 zł.  

Dochody budżetu po tej autopoprawce wynoszą 36.709.294,00 zł i wydatki wynoszą 38.159.294,00 

zł. 
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 Burmistrz poinformował, że dochody własne wynoszą 49,6 % ogółu dochodów, w tym 24,3%  

dochodów  to  udziały w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa, subwencja ogólna to 23,8 

%. Dotacje celowe z budżetu państwa, to 14,4% ogółu dochodów w tym: 

− dotacje na zadania zlecone - 4.541.628 zł; tj. 12,5%, 

− dotacje na zadania własne –    688.000 zł; tj. 1,9 %. 

Dotacja związana z realizacją porozumienia na prowadzenie Gimnazjum specjalnego wynosi 1,1% 

ogółu dochodów, natomiast dotacje na współfinansowanie projektów ze środków pozyskanych z Unii 

Europejskiej i Budżetu Państwa wynoszą 11,1 % ogółu dochodów. 

 Plan dochodów w stosunku do pierwszego projektu budżetu został zmniejszony o 1.643.282,00 

zł. Największe zmniejszenia zostały wprowadzone w podatku od nieruchomości od osób prawnych, 

gdzie dokonano zmniejszenia o 800 tys. został również zmniejszony podatek od osób fizycznych o 

około 150 tys. i podatek rolny, który został zaplanowany niemal dwukrotnie wyższej wysokości. 

Kolejnym zmniejszeniem był podatek od spadku i darowizn w kwocie niemal 90 tys.  

Na zakończenie omawiania dochodów Burmistrz powiedział, że na dzień dzisiejszy projekt dochodów 

jest optymalny, chociaż mimo wprowadzonych obniżek z lekkim nadszacowaniem.  

 Jeśli chodzi o planowanie wydatków budżetu podstawowym czynnikiem warunkującym ich 

wielkość jest sprawa zachowania równowagi budżetowej. Plan wydatków jest ściśle uzależniony od 

planu dochodów budżetu i ewentualnych kredytów zaciągniętych przez Miasto.  

Ustalając plan wydatków na 2007 r. przyjęto następujące założenia: 

− wywiązanie się ze zobowiązań wynikających z zawartych umów i porozumień (m.in. spłata 

zaciągniętych kredytów  i  pożyczek); 

− właściwe utrzymanie placówek oświatowych prowadzonych przez miasto; 

− utrzymanie infrastruktury technicznej i społecznej w stopniu zabezpieczającym podstawowe 

potrzeby mieszkańców miasta, tj. utrzymanie bieżące i remonty; 

− utrzymanie zakresu działalności inwestycyjnej; 

− realizacja, w miarę możliwości, zadań wynikających z założeń społeczno-gospodarczych oraz 

wniosków złożonych przez gminne jednostki organizacyjne, instytucje, komisje Rady, radnych, 

zarządy osiedlowe. 

 Należy zwrócić uwagę, że potrzeby miasta są o wiele większe niż przedstawiony plan 

wydatków, szczególnie jeśli chodzi o inwestycje w zakresie infrastruktury technicznej miasta. Do tego 

dochodzi szeroki zakres zadań ze sfery społecznej (oświata, ochrona zdrowia, pomoc społeczna, 

kultura). O ogromie potrzeb świadczą m.in. wnioski złożone do budżetu. Zostały one przeanalizowane, 

nie ma jednak możliwości by zostały w pełni uwzględnione. 

 Jeśli chodzi o strukturę wydatków to: na zadania własne zaplanowano 85,3% ogółu wydatków, 

na zadania z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych ustawowo zaplanowano 11,9 % 

wydatków, na zadania realizowane na podstawie porozumień że Starostwem Powiatowym 

zaplanowano 2,3% wydatków, oraz na udzielenie pomocy finansowej Województwu zaplanowano 0,4 

% wydatków - na dofinansowanie gminy do  budowy dróg publicznych wojewódzkich. 

Większość wydatków są to wydatki bieżące. I tak wydatki na wynagrodzenia i pochodne to - 43,4%, 

wydatki rzeczowe bieżące - 40,9 % a wydatki inwestycyjne to 16,0  % budżetu miasta. 

  

 Następnie Burmistrz omówił kolejne działy wydatków budżetowych: 

� Dział Rolnictwo i Łowiectwo - w dziale tym zaplanowano kwotę 6.000 zł, tj. 0,02% ogółu 

wydatków. Jest to między innymi kwota składki dla Izb Rolniczych. 

� Dział Transport - W dziale tym zaplanowano łącznie kwotę 815.000.zł, tj. 2,1 % ogółu wydatków. 

W ramach tych wydatków finansowane będą wydatki w zakresie drogownictwa (drogi gminne, 

drogi krajowe, wojewódzkie i powiatowe). Zaplanowane środki przeznaczone są na zadania w 

zakresie bieżącego utrzymania nawierzchni dróg i chodników. 

� Dział Turystyka - W dziale tym zaplanowano środki w kwocie 11.000 zł, tj. 0,03% ogółu wydatków. 

Całość wydatków realizowana jest w ramach zadań własnych gminy. Kwotę tę planuje się 
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przeznaczyć na częściowe dofinansowanie zorganizowanych form turystyki szkolnej, prowadzonej  

przez  placówki  oświatowe. 

� Dział Gospodarka Mieszkaniowa - W dziale tym planuje się wydatki w wysokości 1.109.722 zł tj. 

2,9% ogółu wydatków. Są to środki przeznaczone na zadania własne gminy, w tym środki 

przeznaczone na wydatki bieżące – 829.722 zł i  na zadania inwestycyjne 280.000 zł w tym: 

Gospodarka gruntami i nieruchomościami - 200.000 zł, tj. 0,5% wydatków - na wykup gruntów na 

rzecz miasta, głównie z przeznaczeniem na ciągi komunikacyjne (przewidziane do wykupu grunty 

przy ulicach: Słowackiego, Stężyckiej i Okrzei) i na budowę alejki na cmentarzu komunalnym – 

80.000 zł. 

- W rozdziale Pozostała działalność - kwota  909.722 zł, tj. 2,4% ogółu wydatków przeznaczona 

jest na: - utrzymanie cmentarza komunalnego - 200.000 zł, tj. 0,5% ogółu wydatków; - 

utrzymanie targowisk; - środki w wysokości 20.000 zł przeznaczone na odłów bezpańskich 

psów z terenu  miasta; - na  cmentarnictwo  wojenne 5.000 zł tj. 0,01% ogółu wydatków; - na 

wywóz zwłok zwierzęcych z terenu miasta przeznaczona jest kwota 4.000 zł; - koszty 

remontów budynków gminnych (mieszkalne i użytkowe) – 175.000 zł tj. 0,5% ogółu 

wydatków; - zaliczki na remonty części wspólnej budynków Podchorążych 8A, 15PPW 3a, 

Wiślana 43 - 28.751 zł tj. 0,08%; -  zaliczki na remonty części wspólnej budynków (pozostałe 

budynki objęte wspólnotami mieszkaniowymi  - 117.289 zł  tj. 0,3% ogółu wydatków; koszty 

eksploatacji budynków –  337.282 zł, tj. 0,9 % ogółu wydatków; na wypłatę odszkodowań  za 

niedostarczenie lokali socjalnych dla osób objętych eksmisją kwota  20.000 zł, oraz dozór nad 

budynkami Miasta położonymi w os. Stawy – 2.400 zł, tj. 0,06 % ogółu wydatków.  

� Dział Działalność usługowa - W dziale tym planuje się wydatki w wysokości 150.000 zł, tj. 0,4% 

ogółu wydatków. Całość tych środków przewidziana jest na wydatki rzeczowe, w tym przede 

wszystkim na wykonanie planów zagospodarowania przestrzennego miasta, na dokumentację 
geodezyjną do komunalizacji mienia i sprzedaży nieruchomości gminnych, dokumentacje sądowe, 

opracowania geodezyjne przy gospodarowaniu mieniem gminnym, rozprawy administracyjne  przy 

wydawaniu decyzji o warunkach zabudowy.  

� Dział Administracja Publiczna - W dziale tym zaplanowano wydatki w kwocie 4.109.681 zł, tj. 10,8 

% ogółu wydatków. Są to środki na pokrycie kosztów działalności Rady Miasta i Urzędu Miasta. 

Burmistrz nadmienił, że z tego działu zostało zdjęte 220 tys. w stosunku do pierwotnego projektu 

budżetu. 

� Dział Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa - Zaplanowana kwota wynosi 150.200 

zł tj. 0,4 % ogółu wydatków, z czego: kwota 10.000 zł przeznaczona jest na dofinansowanie 

Komisariatu Policji w Dęblinie, kwota  140.000 zł, są to środki własne  przeznaczone na utrzymanie 

jedynej w Dęblinie Ochotniczej Straży Pożarnej w os. Masów. 

� Dział Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek nieposiadających 

osobowości prawnej - W dziale tym zaplanowano środki w kwocie 165.200 zł tj. 0,4% w tym 

15.000 zł tj. z przeznaczeniem na koszty komornicze związane z rozliczaniem podatków i opłat oraz 

150.200 zł.  z przeznaczeniem na wynagrodzenie (prowizję) dla inkasentów podatków i opłat 

lokalnych. 

� Dział Obsługa długu publicznego - W dziale tym zaplanowano kwotę 500.000 zł - są to  środki na 

spłatę przypadających na 2007 r. odsetek od zaciągniętych pożyczek i kredytów. 

� Dział Różne rozliczenia - w tym dziale zaplanowano rezerwę ogólną na nieprzewidziane wydatki w  

kwocie 109.051 zł, tj.0,3 % ogółu wydatków.   

� Dział Oświata i wychowanie - W przewidzianej na zadania oświatowe kwocie 17.131.585 zł: 

− kwota  8.929.398 zł pochodzi z subwencji oświatowej (52,1%);  

− kwota 412.189 zł pochodzi z dotacji celowej Starostwa Powiatowego na prowadzenie 

gimnazjum specjalnego (2,4 %), 

− kwota 7.789.998 zł pochodzi ze środków własnych (45,5  %). 

W środkach zaplanowanych w tym dziale cała  kwota  przeznaczona jest na wydatki bieżące w tym 
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12.860.113 zł na wynagrodzenia i pochodne.  

� Dział Ochrona zdrowia - Na ochronę zdrowia zaplanowano środki w wysokości 190.000 zł, tj.0,5% 

ogółu wydatków, w tym kwota 175.000 zł realizowana jest w ramach zadań własnych, przewidziana  

na przeciwdziałanie alkoholizmowi i narkomanii. Środki te pochodzą z opłat na zezwolenia na 

sprzedaż napojów alkoholowych. 

� Dział Pomoc społeczna - Na zadania z zakresu pomocy społecznej zaplanowano kwotę 6.346.764 zł, 

tj. 16,6 %  ogółu wydatków.  

� Dział Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej - W dziale  tym znajduje się kwota 503.254 

zł z Wojewódzkiego Urzędu Pracy na zadanie „Wykorzystaj swoją szansę”– na rozwijanie 

umiejętności zawodowych osób pracujących na terenie powiatu ryckiego w tym na wynagrodzenia i 

pochodne kwota 49.647 zł. Projekt finansowany jest w całości ze środków unijnych  

� Dział Gospodarka komunalna i ochrona środowiska - W tym dziale planuje się wydatki na kwotę 
5.777.837 zł, tj. 15,1% ogółu wydatków. Wydatki tego działu zaplanowano  na  zadania własne 

gminy. Ogółem w dziale planuje się przeznaczyć: 
- kwotę  882.500 zł na wydatki bieżące,  

- kwotę  4.895.337 zł na zadania inwestycyjne. 

� Dział Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego - W tym dziale zaplanowano wydatki w 860.000 

zł, co stanowi 2,3% ogółu wydatków.  

Planowane w tym dziale środki przeznaczone są na utrzymanie Miejskiej Biblioteki Publicznej 

(kwota 370.000 zł) oraz utrzymanie Miejskiego Domu Kultury (kwota 490.000 zł). 

� Dział Kultura Fizyczna i sport - W tym dziale zakłada się wydatki w kwocie 224.000 zł, tj. 0,6% 

ogółu wydatków. Całość wydatków realizowana jest w ramach zadań własnych gminy. Środki te są 
przewidziane na dofinansowanie upowszechniania różnych dyscyplin  sportowych  i imprez 

organizowanych na terenie miasta.  

� Wydatki inwestycyjne - Łącznie na inwestycje przeznaczona jest kwota 6.075.448 zł.  

Burmistrz poinformował, że w tym projekcie budżetu są przedstawione inwestycje, które  

rozpoczną się w 2007 roku, a więc będzie to realizacja rzeczowa, ewentualnie przygotowywanie w 

sensie dokumentacyjnym. Wiele inwestycji jest zaznaczonych śladowo poprzez przygotowanie 

dokumentacyjne, natomiast ich realizacja rzeczowa będzie w latach następnych. Między innymi 

planowane jest: 

- Na drogi publiczne gminne kwota 165.000 zł, w tym: 

� Budowa ulicy Urbanowicza - 70.000 zł.; 

� Wykonanie dokumentacji ul. Okrzei - 25.000 zł - Wykonanie dokumentacji budowlanej 

ul. Okrzei w os. Michalinów zlecone zostało w 2006 r. W związku z opóźnieniami w 

uchwaleniu planu zagospodarowania przestrzennego termin opracowania dokumentacji 

przesunięto do 20 maja 2007 r. Planowana realizacja zadania (ul. Okrzei od ul. 

Michalinowskiej  do Młynek i ul. Słoneczna) w latach 2009-2010; 

� Modernizacja infrastruktury w os. Wiślana-Żwica - 70.000 zł. Inwestycja obejmowałaby 

kompleksową modernizację infrastruktury drogowej w os. Wiślana-Żwica. Drogi w tym 

osiedlu są kompletnie zdewastowane po budowie kanalizacji sanitarnej oraz rozpoczętej 

kanalizacji deszczowej. Zakłada się, że zrealizowane byłyby drogi w ulicach Kopernika, 

Sienkiewicza, Skarżyńskiego, Żwirki i Wigury (część), Meissnera,  Bajana, Nagórskiego, 

Chorzewskiego, Tańskiego, nowa droga łącząca ul. Sienkiewicza z ul. Krzywą, parking 

przy ul. Bajana (przy „Podkówce”) oraz dokończenie budowy kanalizacji deszczowej w 

osiedlu. Podjęte zostaną także działania o ujęcie w planach inwestycyjnych Zakładu 

Energetycznego wymiany linii elektrycznych napowietrznych na kablowe podziemne 

oraz oświetlenia ulicznego.  

Planuje się, że inwestycja zostanie zrealizowana przy dofinansowaniu ze środków 

unijnych. 

W związku z tym na 2007 r. zaplanowano kwotę 70.000 zł na przygotowanie 
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dokumentacji niezbędnej do złożenia wniosku. Miasto posiada dokumentację projektową 
na ulice w osiedlu oraz na kanalizację deszczową. 
Realizacja rzeczowa robót nastąpiłaby w latach 2008 - 2009 (koszt ok. 7 mln zł). 

- Drogi publiczne wojewódzkie - przewidziana jest kwota 150 zł na budowę ścieżki rowerowej w 

ul. Mickiewicza.  

- Na bezpieczeństwo publiczne, to jest kontynuację rozbudowy strażnicy Ochotniczej Straży 

Pożarnej na osiedlu Masów planuje się kwotę 100.000 zł. 

- Budowa kanalizacji podciśnieniowej - "I etap" - kwota 4.010.337 zł - Inwestycja będzie 

realizowana w ramach projektu dofinansowywanego ze środków strukturalnych Unii 

Europejskiej w ramach Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego i 

obejmuje budowę kanalizacji w ulicach: Okólnej, Grunwaldzkiej, 1 Maja (od Grunwaldzkiej do 

Warszawskiej), PCK, Rynek, Wąska, Żabia, Prosta, Niepodległości, PCK, Okólna, Grunwaldzka, 

1 Maja. Z własnych środków będzie wykonywana kanalizacja w części ulicy Bankowej i w ulicy 

Piłsudskiego. Inwestycja rozpocznie się już w tym tygodniu, a zakończenie do 31 grudnia 2007 r. 

- Kontynuacja budowy kanalizacji deszczowej w osiedlu Wiślana- Żwica - kwota 385.000 zł. 

- Dokończenie kanalizacji deszczowej w ul. Ogrodowej - 15.000 zł.  

- Budowa oświetlenia drogowego - 310.000 zł, w tym: 

� w ul. Spacerowej - 130 .000 zł; 

� w ul. Stężyckiej i Mickiewicza - 135.000 zł; 

� w osiedlu Wiślana (wzdłuż bloków przy ul. Stężyckiej 48, 50, 52) - 45.000 zł. 

- Budowa kanalizacji sanitarnej i sieci wodociągowej do os. Stawy - 50.000 zł. Planuje się, że 

inwestycja zostanie zrealizowana przy dofinansowaniu ze środków unijnych. W związku z tym 

na 2007 r. zaplanowano kwotę 50.000 zł na przygotowanie dokumentacji niezbędnej do złożenia 

wniosku. 

- Modernizacja systemu zaopatrzenia w wodę na terenie miasta - 25.000 zł. 

Rewitalizacja centrum miasta - 50.000 zł - zadanie obejmowałoby odnowę centrum miasta, które 

jest zaniedbane i nie spełnia swojej roli. Na rok 2007 zaplanowano kwotę 50.000 zł na 

przygotowanie dokumentacji niezbędnej do złożenia wniosku o dofinansowanie ze środków 

unijnych (koncepcja urbanistyczno-architektoniczna, studium wykonalności). 

Koszt realizacji szacuje się na ok. 10 mln zł. Realizacja rzeczowa robót nastąpiłaby w latach 

2008 -2010. 

- Kultura Fizyczna i Sport - środki w kwocie 40.000 zł przeznaczone na przygotowanie 

dokumentacji niezbędnej do złożenia wniosku w zakresie budowy osiedlowych i szkolnych 

obiektów sportowych z dofinansowaniem ze środków unijnych. 

Na zakończenie Burmistrz powiedział, że planowane wydatki, które są wyższe zostaną pokryte 

nadwyżką z ubiegłego roku w kwocie 1.300.000 zł i kredytem, który planuje się zaciągnąć w 

wysokości 3 mln zł. Będą również czynione starania o pozyskanie dodatkowych środków na 

inwestycje. 

 Burmistrz prosił Radę o przyjęcie projektu budżetu w kształcie jaki zaproponował a jeśli 
chodzi o wnioski składane w punkcie "Wolne wnioski" - Burmistrz powiedział, że nie neguje 

zasadności żadnego z wniosków, przyjmuje do rozważenia i ewentualnego wykonania w miarę 
wolnych środków.  

 

Skarbnik Miasta Teresa Zygan przedstawiła uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej opiniującą projekt budżetu. Opinia jest pozytywna. Uchwała stanowi załącznik do 

protokółu. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budżetu - Tadeusz Oryl przedstawił opinię 
Komisji: 
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"Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu zapoznała się z projektem budżetu miasta na 2007 r., 

przedstawionym przez Burmistrza Miasta oraz Skarbnika Miasta, wysłuchała opinii i wniosków 

radnych oraz zapoznała się z opiniami stałych komisji Rady Miasta. 

Komisje: Gospodarki Komunalnej, Rewizyjna oraz Samorządu i Porządku Publicznego pozytywnie 

zaopiniowały projekt budżetu. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej zgłosiła do projektu budżetu dwa wnioski: 

• o zabezpieczenie kwoty 5.000 zł na wymianę zaworów przy kaloryferach  

w Szkole Podstawowej Nr 5. Proponowaną kwotę Komisja zaproponowała pozyskać  
z rezerwy budżetowej; 

• o zabezpieczenie kwoty 24.000 zł z przeznaczeniem na wykonanie posadzki terakotowej w 

Szkole Podstawowej Nr 2. Proponowaną kwotę Komisja proponuje  pozyskać z rezerwy 

budżetowej. 

Powyższe wnioski zostały negatywnie zaopiniowane przez Komisję Gospodarki Przestrzennej i 

Budżetu. Zdaniem Komisji prace te powinny być sfinansowane ze środków przeznaczonych na bieżące 

utrzymanie szkół, a nie z rezerwy budżetowej. 

 Komisja Zdrowia i Problematyki Socjalnej zgłosiła do projektu budżetu wniosek  

o zabezpieczenie kwoty 35.000 zł - 40.000 zł na wyposażenie gabinetu medycyny  

i stomatologii szkolnej w Zespole Szkół Nr 3. 

 Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu negatywnie zaopiniowała powyższy wniosek, 

ponieważ nie wyraża zgody, żeby środki finansowe na to zadanie pochodziły  

z rezerwy budżetowej. 

     Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu miasta 

na 2007 r. z uwzględnieniem następującego wniosku: 

Komisja wnosi o zdjęcie z wydatków budżetu następujących kwot: 

• 80.000 zł (dz. 700 Gospodarka komunalna) - z budowy alejki na cmentarzu komunalnym; 

• 50.000 zł (dz. 750 Administracja publiczna - koszty rzeczowe); 

• 50.000 zł z utrzymania Miejskiego Domu Kultury (dz.921); 

Uzyskaną kwotę w wysokości 230.000 zł Komisja proponuje przeznaczyć na: 

• 200.000 zł na budowę nawierzchni ul. Kopernika, 

• 5.000 zł na wykonanie dokumentacji oświetlenia w ul. Balonna, 

• 25.000 zł na wykonanie dokumentacji ul. Kołłątaja." 

 

Burmistrz Miasta powiedział, że po dokładnej analizie negatywnie opiniuje przedstawione przez 

Komisję wnioski i w uzasadnieniu podał, że projekt budżetu został gruntownie skorygowany, między 

innymi zmniejszono plan wydatków bieżących na Administrację publiczną, natomiast plan wydatków 

Miejskiego Domu Kultury ustalono na poziomie wydatków w 2006 roku. Odnośnie alejki na 

cmentarzu komunalnym - jest to zadanie potrzebne, było planowane w 2006 roku i zostało 

niezrealizowane.  

Jeśli chodzi o przeznaczenie kwoty 230 tys. zł na proponowane zadania, to ich realizacja jest 

potrzebna, ale kwota 200 tys. zł nie będzie wystarczająca na realizację nawierzchni ulicy Kopernika w 

2007 r. Nie uzasadnione jest również ponoszenie kosztów na dokumentację na zadanie, którego 

realizacja jest możliwa w ciągu jednego roku poprzez opracowanie dokumentacji i wykonanie 

rzeczowe. 

Wniosek dotyczący wyposażenia gabinetu lekarskiego  w Zespole Szkół Nr 3 (kwota około 40 tys. zł) 

Burmistrz uważa za nierealny ze względu na wysoki koszt. Bardziej realne byłoby wyposażenie 

wszystkich gabinetów w artykuły i sprzęt do udzielania pierwszej pomocy.  

Biorąc to wszystko pod uwagę, Burmistrz prosił o uchwalenie budżetu w wersji przedstawionej Radzie 

Miasta. 

 

Przewodniczący Rady Miasta - Ryszard Karpiński otworzył dyskusję: 
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Radny Tadeusz Oryl powiedział o błędzie jaki został popełniony przy sprzedaży działek na osiedlu 

Jagiellońskim. Zdaniem radnego działka została wystawiona do sprzedaży przy podaniu pełnej 

infrastruktury a po przetargu okazało się, że nie ma podłączenia do wodociągu. Radny zgłosił już 
wniosek w punkcie "Zapytania, interpelacje i wnioski radnych" a teraz chciałby aby uwzględnić go w 

projekcie budżetu.   

 

Burmistrz Miasta powiedział, że sprzedaż nieruchomości nie odbywała się w obecnej kadencji, co nie 

znaczy, że sprawy nie należy załatwić, ale nie  można robić tego nagle, bez rozpatrzenia. Wniosek 

zostaje przyjęty do analizy i będzie wzięty jako pierwszy do realizacji. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej - Waldemar Chochowski 
powiedział, że Komisja wykonała ogromną pracę i w ciągu krótkiego czasu (od istnienia nowej 

kadencji) odwiedziła wszystkie placówki oświatowe i kultury na terenie miasta i wypracowała dwa 

najważniejsze wnioski, które mogą przynieść korzyści w przyszłości, a więc wymianę zaworów na 

kaloryferach w Szkole Podstawowej nr 5 i remont korytarzy w Szkole Podstawowej Nr 2. 

Przewodniczący Komisji prosił o przyjęcie wniosków przez Radę.  Radny prosił również o 

wprowadzenie zapisu w "opisówce" projektu budżetu przy środkach zabezpieczonych dla Szkoły 

Podstawowej Nr 3 odnośnie opracowania dokumentacji sali korekcyjnej, która w przyszłości 

pozwoliłaby odciążyć jedyną salę gimnastyczną w tym zespole Szkół. Następnie radny powiedział, że 

po objeździe Komisja wypracowała wniosek o przeniesieniu centralnej placówki Biblioteki Publicznej 

z ulicy Bankowej, gdzie jest zagrzybione pomieszczenie do Miejskiego Domu Kultury na ulicy 1 

Maja. Wniosek ten zgłasza w tej chwili, ponieważ przy przeprowadzce będą potrzebne środki choćby 

na zakup nowych regałów. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Henryk Wiejak - zaapelował do Burmistrza aby przy programie 

wprowadzającym system boisk sportowych w mieście nie zapominać o boisku na osiedlu Wiślana. 

 Radny podał wniosek o wykonanie chodnika w osiedlu Młynki. Radny przypomniał, że 

kilkakrotnie podawał wniosek o wykonanie chodnika w osiedlu Wiślana, który jego zdaniem jest 

bardzo potrzebny i prosił o realizację tego wniosku.  

Wiceprzewodniczący Wiejak stanowczo sprzeciwił się wnioskowi Komisji Gospodarki Przestrzennej i 

Budżetu w sprawie zdjęcia 50 tys. zł że środków Miejskiego Domu Kultury.    

   

Burmistrz powiedział, że nie podważa celowości ani sensowności żadnego że złożonych wniosków, 

ale myśli, że obecny projekt budżetu jest kompromisem, który pozwoli realizować zadania gminy. O 

tym czy miasto będzie się rozwijać decydują wydatki inwestycyjne, wydatki na infrastrukturę, której 

niestety na terenie Dęblina ciągle jeszcze brak. Wnioski są celowe, o chodnik na osiedlu Młynki też, 
ale nie da się wszystkiego zrealizować. Jeśli chodzi o chodnik na osiedlu Wiślana, on tam jest, choć 
może niewygodny, natomiast po drugiej stronie jest chodnik z kostki i dojść do bloków można. A w 

perspektywie dwóch, trzech lat zostanie dużo inwestycji wykonanych, między innymi chodnik i droga 

na osiedlu Wiślana.  

Jeśli chodzi o wnioski Przewodniczącego Komisji Oświaty - Waldemara Chochowskiego - Burmistrz 

powiedział, że po analizie zostanie zrobiony układ wykonawczy budżetu, gdzie globalna kwota 

zostanie rozpisana na poszczególne placówki i zostaną uwzględnione wnioski Komisji.  

 

Mimo wyjaśnień radni Waldemar Chochowski i Henryk Wiejak podtrzymali swoje wnioski. 

 

Radny Stanisław Kopacz podał wniosek o włączenie w opracowywaną dokumentację ulicy Okrzei 

ulicę Modrzycką. Radny uważa, że w perspektywie połączyłoby to osiedle 15 Pułku Piechoty Wilków 

z osiedlem Młynki.  
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Burmistrz powiedział, że w najbliższym czasie zostanie przedłożony Radzie projekt wieloletniego 

planu inwestycyjnego i projekt planu rozwoju miasta. W planach tych szczegółowo zostanie rozpisane 

co i kiedy będzie wykonywane. We wstępnych założeniach wykonanie ulicy Okrzei łącznie z ulicą 
Modrzycką planowane jest na lata 2009 -2010. 

 Burmistrz prosił o przyjęcie projektu budżetu w przedłożonej wersji a jeśli pojawią się jakieś 
środki w ciągu roku że źródeł zewnętrznych to będą one na bieżąco wykorzystywane. 

 

Wiceprzewodniczący Rady - Henryk Wiejak powiedział, że po wyjaśnieniach Burmistrza i 

zapewnieniu, że chodniki i droga zostaną zrealizowane wycofuje swój wniosek.  

Również radny Tadeusz Oryl był usatysfakcjonowany wyjaśnieniami i zapewnieniami Burmistrza. 

Przewodniczący Komisji Oświaty Waldemar Chochowski w imieniu Komisji też wycofał wnioski. 

 

Radny Mieczysław Skibiński podał wniosek o zamknięcie dyskusji i przystąpienie do głosowania.    

 

 Ze względu na negatywne stanowisko Burmistrza Miasta w sprawie wniosków Komisji 

Gospodarki Przestrzennej i Budżetu przystąpiono do głosowania stanowiska Burmistrza.  

Na 13 radnych obecnych na sali "za" stanowiskiem Burmistrza Miasta było 13 głosów - jednogłośnie.  

 

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta na 

2007 rok.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr VII/34/2007 w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Dęblin na 
2007 r. Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

Burmistrz podziękował Radzie Miasta za przyjęcie budżetu na 2007 rok. 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę.  
 

Ad. pkt 7a. 
Uchwała w sprawie uchwalenia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych dla Miasta Dęblina na rok 2007. 
 

Przewodnicząca Komisji Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych - Grażyna 
Szczepaniak powiedziała, że program zwiera wszystkie wytyczne jakie stawia ustawa o wychowaniu 

w trzeźwości, jak też jest oparty o narodowy program rozwiązywania problemów alkoholowych. 

Program niewiele różni się od programu roku ubiegłego, ponieważ ustawodawca nic nie zmienił. 

Zawiera on najistotniejsze zadania i metody rozwiązywania problemów alkoholowych i jest 

kierunkowskazem dla wszystkich realizatorów programu. 

 

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie. 

Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu - opinia pozytywna. 

Komisja Gospodarki Komunalnej - opinia pozytywna. 

Komisja Samorządu i Porządku Publicznego - opinia pozytywna. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej - indywidualna opinia. 

Komisja Zdrowia i Problematyki Socjalnej - indywidualna opinia. 

Komisja Rewizyjna - indywidualna opinia.  

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Problematyki Socjalnej - H. Brożyna podał wniosek o 

wprowadzenie dodatkowo na stronie 16 w punkcie ł) Klubu Garnizonowego. 
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Pani Szczepaniak wyraziła zgodę na wprowadzenie do punktu Klubu Garnizonowego, 

zaproponowała również wprowadzenie  autopoprawki w punkcie o) na str. 16 poprzez wprowadzenie 

zapisu "i stowarzyszenia".  

 

Radny Waldemar Potyra zapytał co może zrobić Komisja, kiedy w rodzinie znajduje się ktoś, kto 

nadużywa alkoholu i znęca się nad rodziną.  
 

Radny Henryk Wiejak - zapytał co Komisji nie udało się zrealizować z zaplanowanych zadań w 

roku 2006.  

 

Pani Szczepaniak odpowiedziała, że jeśli chodzi o pierwsze pytanie prowadzony jest szeroki 

wachlarz porad oraz prowadzony jest punkt konsultacyjny przy Komisji, który doradza i podpowiada 

co można zrobić i co powinna zrobić rodzina lub w wyjątkowej sytuacji Komisja sama zgłasza dany 

proceder na Policję. 
 Jeśli chodzi o drugie pytanie, nie jest prowadzona tak skrupulatna analiza, żeby powiedzieć 
konkretnie i dokładnie jakie zadania zostały zrealizowane, ale w momencie pisania programu można 

powiedzieć, że zostało 99% zadań zrealizowanych. 

 

Przystąpiono do głosowania projektu uchwały. 

 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr VII/35/2007 w sprawie uchwalenia Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Miasta Dęblin na rok 2007. Uchwała stanowi 

załącznik do protokółu. 

 

 

Ad. pkt 7b. 
Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Miasta Dęblin. 
 

Naczelnik wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Urzędu Miasta - Beata 
Amarowicz przedstawiła projekt uchwały i w uzasadnieniu poinformowała, że zakładany w zasadach 

polityki czynszowej wzrost stawki bazowej czynszu ustalony na poziomie 2,30% wartości 

odtworzeniowej spowoduje podwyższenie dotychczasowej stawki o 1,22 zł/m
2
 (stawka bazowa 

czynszu wyniosłaby 3,97 zł/m
2
/mc). Biorąc pod uwagę względy społeczne, sytuację materialną 

lokatorów, z których wielu już nie posiada płynności finansowej, tak znaczne podwyższenie czynszu 

może spowodować jedynie wzrost liczby osób zalegających z płatnościami, jak również znaczne 

zwiększenie wydatków z budżetu Miasta na wypłatę dodatków mieszkaniowych. Projekt uchwały 

stanowi załącznik do protokółu. 

 

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie. 

Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu - opinia pozytywna. 

Komisja Gospodarki Komunalnej - opinia pozytywna. 

Komisja Samorządu i Porządku Publicznego - opinia pozytywna. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej - indywidualna opinia. 

Komisja Zdrowia i Problematyki Socjalnej - indywidualna opinia. 

Komisja Rewizyjna - indywidualna opinia.          

 

Przystąpiono do głosowania projektu uchwały. 

 



 

_________________________________________________________________________________ 

Protokół Nr VII z sesji Rady Miasta Dęblin w dniu 20 marca 2007 r. 

17 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr VII/36/2007 zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Miasta Dęblin. Uchwała stanowi załącznik do 

protokółu. 

 

 

Ad. pkt 7c. 
Uchwała w sprawie stanowiska Rady Miasta wobec wypowiedzenia 
zmieniającego warunki pracy radnego. 
 

Przewodniczący Rady Miasta - Ryszard Karpiński poinformował, że wniosek pracodawcy 

radnego Krzysztofa Karbowskiego rozpatrywany był w obecności radnego na Konwencie Rady i 

został wypracowany stosowany projekt uchwały określający stanowisko Rady w danej sprawie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik do protokółu.  

 

Przystąpiono do dyskusji. 

 
Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Zarówny jest zdania, że Rada nie powinna wypowiadać się 
w tej sprawie w formie uchwały, ponieważ radny Karbowski nie otrzymuje wypowiedzenia z pracy 

jedynie zmianę warunków pracy. 

 

Wiceprzewodniczący Rady - Henryk Wiejak jest zdania przeciwnego i uważa, że jeśli pismo 

zostało skierowane do Rady, Rada powinna poprzez głosowanie zająć stanowisko. Następnie zgłosił 

wniosek o przyjęcie proponowanego przez Przewodniczącego Rady projektu uchwały. 

 

Radca prawny Urzędu Pani Beata Siedlecka poinformowała, że rozwiązanie umowy o pracę 
wskutek wypowiedzenia jak i zmiana warunków pracy i płacy wskutek wypowiedzenia mają 
podobny charakter. Oznacza to, że jeśli ktoś otrzyma wypowiedzenie warunków pracy i płacy z 

którymi zapozna się i ich nie przyjmie do połowy okresu wypowiedzenia to wówczas wypowiedzenie 

to przeradza się w wypowiedzenie rozwiązujące umowę o pracę. Tak więc pracodawca za każdym 

razem zwraca się do Rady o stanowisko zakładając, że wypowiedzenie to może nie doprowadzić do 

zmiany warunków a do rozwiązania stosunku pracy. Zdaniem Pani Siedleckiej negatywna opinia 

Rady Miasta powinna być uzasadniona, pozytywna nie wymaga uzasadnienia. 

 

Przystąpiono do głosowania projektu uchwały. 

 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” projektem uchwały było 11 głosów, przy 1 "przeciw" i 2 

wstrzymujących się. 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr VII/37/2007 sprawie stanowiska Rady Miasta wobec 
wypowiedzenia zmieniającego warunki pracy radnego. Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

 

Ad. pkt 8.  
Rozpatrzenie funkcjonowania transportu osobowego w mieście Dęblin. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 22 lutego br. odbyło się spotkanie przewoźników 

działających na terenie miasta z radnymi, Burmistrzem i pracownikami administracji Urzędu Miasta. 

Została również przekazana radnym informacja na temat funkcjonowania transportu osobowego w 

mieście Dęblin. Informacja stanowi załącznik do protokółu. 
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Sekretarz Miasta Marek Basaj powiedział, że w Dęblinie nie funkcjonuje transport miejski, 

natomiast świadczone są usługi na podstawie ustawy o transporcie drogowym i zgodnie, z którą 
wymogiem jest otrzymanie zezwolenia na regularny przewóz osób. W chwili obecnej w Dęblinie 15 

przedsiębiorców posiada takie zezwolenia. Mając na uwadze prawidłowość świadczenia usług 

przewozowych Burmistrz wystąpił z pismem do Wojewódzkiego Transportu Drogowego w Lublinie, 

jak również do Komendanta Powiatowego Policji w Rykach o przeprowadzanie systematycznych 

kontroli przedsiębiorców. Władze miasta mają nadzieję, że w wyniku spotkania w dniu 22 lutego z 

przedsiębiorcami będzie znacząca poprawa wykonywanych usług jak również bezpieczeństwo na 

drogach w trakcie ich wykonywania.   

 

Radny Henryk Brożyna zapytał czy przewoźnicy w swoich rozkładach jazdy mają kursy w 

niedzielę i dni świąteczne. 

 

W odpowiedzi Sekretarz Miasta wyjaśnił, że przy składaniu wniosku o wydanie zezwolenia 

przewoźnicy załączają rozkład jazdy, który jest sporządzany według uznania wnioskującego i nie ma 

w nich jazd w święta i niedzielę oraz w dni powszednie w godzinach wieczornych. Obecnie  

połączone rozkłady jazdy wszystkich przewoźników Urząd Miasta wprowadzi na stronę internetową 
Urzędu. 

 

Radny Waldemar Potyra prosił aby przy korekcji rozkładów jazdy wykonywanej przez 

pracowników Urzędu znalazły się również ulice innych osiedli, takich jak: Żdżary, Jagiellońskie i 

inne. 

 

Radny Adam Cenkiel - zaproponował umieszczenie rozkładów jazdy w biuletynie bezpłatnym 

wydawanym przez Urząd. 

 

Radny Henryk Wiejak zaproponował przywrócenie trasy poprzez ulice: 1 Maja, Grunwaldzką, 
Tysiąclecia  do Dworca PKP oraz wprowadzenie kursu do Staw. 

 

Radny Krzysztof Karbowski zapytał, czy lokalne władze samorządowe mogą wprowadzać kursy 

międzymiastowe - radny zaproponował kursy do Radomia, Kozienic.  

 

Przewodniczący Zarządu Osiedla Michalinów Świątkowski zapytał dlaczego w niektórych 

godzinach i dniach jest dużo kursów, a w innych nie ma ich wcale lub niewiele.  

 

Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Zarówny wyjaśnił, że przewoźnik przy składaniu wniosku 

do Burmistrza Miasta o wydanie zezwolenia przedstawia godziny i dni jazdy i to przewoźnik  

decyduje w jakich godzinach będzie pracować, natomiast Burmistrz powinien wymagać aby 

przedłożony rozkład jazdy był realizowany.  

 

Sekretarz Miasta w uzupełnieniu wyjaśnił, że organ wydający zezwolenie ma obowiązek 

przeprowadzić analizę sytuacji rynku na danym terenie, ale niestety analiza nie wpływa na wydanie 

decyzji. Na spotkaniu Burmistrz wyszedł z propozycją zrobienia najbardziej optymalnego rozkładu 

jazdy, ale to nie znaczy, że przewoźnicy go zaakceptują. 
 

Przewodniczący Zarządu Osiedla Staszica Pan Pyrka zapytał czy miasta nie stać na podpisanie 

umowy z przewoźnikiem na wahadłowe kursy po naszym mieście.  
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Burmistrz powiedział, że bardzo chciałby "ucywilizować" jazdę "busów" w naszym mieście a już na 

pewno chciałby aby przewoźnicy jeździli zgodnie z rozkładem jazdy. Po uzgodnieniach co do 

rozkładów jazdy zostanie on umieszczony w interenecie oraz w informatorze miejskim.  

 

 

Ad. pkt 9.  
Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 
 

Burmistrz Miasta odpowiadał na zapytania i wnioski: 

 

� dla radnego Krzysztofa Karbowskiego 
- sprawa wystąpienia do Urzędu Marszałkowskiego w celu umieszczania publikacji o Dęblinie - 

Burmistrz poinformował, że będzie takie wystąpienie. 

- Sprawa monitorowania dworca i zła rozdzielczość kamer - Burmistrz poinformował, że zna 

sytuację i zostaną podjęte kroki w celu jej poprawy, ale jest zdania, że nawet dobre 

monitorowanie nie wyeliminuje wandalizmu. 

- Sprawa fotoradaru na drodze krajowej 48 - pytanie jest zadawane niemal na każdej sesji  i 

wydaje się, że jest pytaniem dyżurnym. Żeby stanął fotoradar trzeba mieć minimum 30 tys. zł, 

ale czy musimy zawsze wyręczać poszczególne organy. Tak jak było powiedziane na 

poprzedniej sesji, na drodze krajowej zostanie postawiony znak wskazujący prędkość jadących 

pojazdów. 

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej - Beata Amarowicz odpowiadała 

na wnioski i zapytania: 

 

� dla radnego Krzysztofa Karbowskiego - 
- Sprawa przykręcenia nakrętek na słupach oświetleniowych na wiadukcie - było wystąpienie do 

firmy, która zajmuje się konserwacją oświetlenia i zostanie wszystko naprawione. 

- Skradzione kratki studzienkowe na trawnikach - sprawa została zgłoszona.  

 

� dla radnego Waldemara Potyry: 
- Kontynuacja ciągu pieszego w ulicy Staromiejskiej - dalsza kontynuacja ciągu pieszego zależy 

od tego czy inwestycja znajdzie się w budżecie powiatu. Jeśli chodzi o jakość wykonywanych 

robót - zostanie zwrócona na to uwaga. 

- Odnośnie wycięcia drzew - będzie wystąpienie do Zarządu Dróg Powiatowych, aby wystąpił z 

wnioskiem, ponieważ decyzja o wycięciu nie może być wydana bez wniosku właściciela. 

- Rozkopanie terenu przy przystanku autobusowym - Płytki chodnikowe zostały zabrane przy 

modernizacji chodnika przez Zarząd Dróg Krajowych, odpowiedź była, że musimy sobie sami  

ułożyć. Problem ten zostanie załatwiony przy modernizacji ulicy Warszawskiej. 

- Uprzątnięcie terenu za budynkiem Pana Krawczaka - w tej sprawie zostało wysłane już drugie 

pismo i jeżeli nie zostanie teren posprzątany do końca marca - będzie wykonanie zastępcze i 

obciążenie kosztami. 

- Sprawa przejścia dla pieszych przy posesji 63 - od zarządcy drogi wpłynęła odpowiedź 
negatywna. 

   

� Dla radnego Tadeusza Oryla: 
- Sprawa wniosku Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budżetu odnośnie sprzedaży działek w 

ulicy Królowej Bony przy informacji o ich pełnym uzbrojeniu - Działki o których mówił radny, 

iż w ofercie sprzedaży był zapis o istniejącym wodociągu a okazało się, że nie mają 
bezpośredniego dostępu do tego wodociągu, który znajduje się na skrzyżowaniu ulicy (około 
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30m od pierwszej działki), Pani Naczelnik wyjaśniła, że cena wywoławcza była obniżona dla 

każdej działki o 2 tys. zł. W akcie notarialnym nie jest wymienione uzbrojenie działki, 

natomiast w decyzji o warunkach zabudowy jest zapis, że jest możliwość podłączenia się do 

infrastruktury gwarantującej zabudowę działki. 

 

� Dla radnego Adama Cenkla: 
- Powołanie komisji do oceny drzewostanu w ulicy Lipowej - zostaną podjęte działania  w 

kierunku powołania komisji, ale Urząd musi się zwrócić z wnioskiem do  zarządcy drogi 

ponieważ jest to droga powiatowa i trzeba podjąć wspólne działania. 

- Sprawa zastoin wodnych w ulicy Stawskiej i Lipowej - będzie wystąpienie do Zarządu Dróg 

Powiatowych w celu wspólnego ustalenia przyczyny zastoin ponieważ z tego co jest wiadome 

tylko cześć asfaltu ulicy Stawskiej była odtwarzana, a na części były uzupełnienia. 

 

� Dla radnego Waldemara Chochowskiego:   
- Oznakowanie przejścia dla pieszych na skrzyżowaniu ul. 15 PPWilków i Staszica - będzie 

wystąpienie do Zarządu Dróg Krajowych. Sprawa wycięcia drzewa na skrzyżowaniu - 

zarządca drogi musi wystąpić z takim wnioskiem, ponieważ bez wniosku nie może być wydana 

decyzja. 

- Odnowienie przejścia dla pieszych przy ul. Staszica - odnowienie przejścia zostanie wykonane. 

 

� Dla radnego Stanisława Kopacza: 
- Podrzucanie śmieci do śmietników - Pani Naczelnik jest zdziwiona, że Policja nie ukarała 

mandatem tego kto śmiecie przywiózł do śmietnika, ponieważ było to złapanie na gorącym 

uczynku i wyjaśniła, że problem nie  jest możliwy do rozwiązania w trybie administracyjnym. 

- Kompleksowe mycie i czyszczenie znaków drogowych - tam gdzie to będzie możliwe takie 

czynności zostaną podjęte w ramach prac pracowników interwencyjnych, Zarządy Dróg 

Krajowych też je wykonują.  
- Sprawa wyrażenia zgody na parkowanie samochodów na terenie zielonym - wniosek ten musi 

być dokładnie przeanalizowany. 

 

� Dla przewodniczącego Zarządu Osiedla Staszica - Cezarego Pyrki : 
- Wyciszenie przejazdu na ul. 15 PPWilków - będzie wystąpienie w tej sprawie do RZI (nie do 

zarządcy drogi GDDK), ponieważ RZI jest właścicielem bocznic i na jego koszt mogą być 
bocznice modernizowane. Zarządca drogi nie ponosi kosztów, ale będzie musiał zamknąć 
drogę na czas modernizacji przejazdu. 

 

� Dla radnego Waldemara Potyry, Przewodniczącego Zarządu Osiedla Michalinów Sławomira 
Świątkowskiego, radnego Henryka Wiejaka: 
- Zamiatanie ulic miasta - jest uzależnione od pogody, między innymi w umowie na zimowe 

utrzymanie dróg jest ujęte pierwsze zamiatanie ulic po akcji "zima". Dlatego czekamy  na 

pierwsze zamiatanie wykonawcy zimowego utrzymanie dróg a później drogi będą zamiatane 

jak co roku. 

 

� Dla radnego Henryka Brożyny: 
- Ubytki w ulicy Urbanowicza - będzie wypełnienie masą asfaltową ubytków, czekamy tylko na 

pogodę. 
- Na pytanie kiedy zostanie pomalowany przystanek na ul. Ścibiora - Pani Naczelnik 

odpowiedziała, że do końca kwietnia, zostanie też przypomniane osobie sprzątającej na 

przystankach o sprzątaniu na nim.  
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- Sprawa modernizacji skrzyżowania ulic Spacerowej i Krasickiego, problem studzienek 

ściekowych na ul. Spacerowej - będzie w tych sprawach wystąpienie do Zarządu Dróg 

Powiatowych i wówczas będzie można udzielić odpowiedzi. 

- Oświetlenie ulicy Spacerowej - termin wykonania prac będzie można określić po przetargu. 

- Dzikie wysypiska, nie tylko przy wiadukcie  - są zmorą w całym mieście i będą likwidowane 

pod koniec marca, a to dlatego, że przed Świętami Wielkanocnymi śmiecie są wyrzucane przez 

mieszkańców przy robieniu porządków.   

   

� Dla przewodniczącego Zarządu Osiedla Michalinów - Sławomira Świątkowskiego:  
- Prace projektowe ulicy Okrzei - termin dokumentacji został przedłużony do końca maja; 

- Sprawa zatrzymywań się kierowców przed przedszkolem - sprawa należy do Policji i muszą 
być częstsze kontrole. 

- Progi zwalniające na ulicy Kwiatowej - wykonanie tej ulicy w kształcie w jakim powinna 

faktycznie wyglądać wiąże się z przestawieniem płotów i zmianą tytułów własności, natomiast 

wykonanie progów na niewiele się zda, jak nie będą uważać kierowcy na bawiące się dzieci. 

 

� Dla Przewodniczącego Zarządu Osiedla Wiślana -Żwica - Antoniego Kujdy:  
- Połączenie ulicy Krzywej z ulicą Sienkiewicza  i wybudowanie oświetlenia od ulicy Krzywej - 

inwestycja będzie wykonana w ramach odbudowy dróg w całym osiedlu, natomiast nie będzie 

to wykonane w tym roku. 

 

� Dla radnego Waldemara Potyry: 
- Oznakowanie postoju taxi w osiedlu Lotnisko - wniosek zostanie rozpatrzony, chociaż został 

opracowany projekt organizacji ruchu na osiedlu i nie ma postoju taxi, ale można taki znak 

postawić przy wjeździe na osiedle na ulicy Spacerowej.          

 

 

Radny Tadeusz Oryl jest zdania, że w decyzji wydanej przez Urząd jest nieprecyzyjny zapis 

odnośnie infrastruktury znajdującej się w pobliżu działki, która była do sprzedania i będzie się 
solidaryzował z ludźmi, którzy kupili działkę i muszą na własny koszt założyć przyłącze 

wodociągowe. Fakt, że cena działki została obniżona o 2 tys. zł nie jest istotny, zdaniem radnego, 

ponieważ w decyzji jest mowa o sieci wodociągowej. 

 

Burmistrz Miasta wypowiedział się w tej sprawie i powiedział, że radny Oryl czyta warunki 

zabudowy, a nie akt notarialny sprzedaży. Zawarcie tam zapisu, że nie ma sieci wodociągowej nie 

pozwoliłoby osobom, które kupiły działkę na realizację projektu budowy bez warunku o 

wybudowaniu studni. Natomiast została wcześniej  złożona deklaracja o budowie w tym miejscu 

sieci wodociągowej i niepotrzebnie dyskusja została zaczęta ponownie.  

 

� Dla radnego Henryka Wiejaka  
- sprawa podjęcia działań w celu utrzymania jednostki Wojskowej Twierdza - w tej sprawie 

zapadły już pewne decyzje, stosowne dokumenty podpisane, chociaż rozmowy są prowadzone 

w tej sprawie. 

- Sprawa uhonorowania  rzemieślników - w tej sprawie Burmistrz powiedział, że dobrze by było 

gdyby jakieś wskazówki zostały przekazane od komisji Rady jak zrealizować wniosek. 

 

Radny Adam Cenkiel wyjaśnił, że  był zainteresowany kanalizacją w ulicy Stawskiej i Lipowej a po 

inwestycji ulica podlegała odtworzeniu. Radny wystąpił do Powiatowego Zarządu Dróg z pismem, że 

droga została wykonana niefachowo i nierzetelnie. Odpowiedź otrzymał Burmistrz i Przewodniczący 

Rady. Radny jest zdania, że po takich inwestycjach powinna być sprawdzana jezdnia pod kątem 
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zastoin wodnych i celowym jest wystąpienie do Zarządu Dróg Powiatowych w celu kontroli 

poinwestycyjnej. 

 

Radny Henryk Wiejak - powiedział, że od początku kadencji zgłaszał wnioski na piśmie (są one 

ewidencjonowane) i chciałby odpowiedzi na piśmie.  

 Natomiast w sprawie utrzymania Jednostki Twierdza, chciałby ludziom spojrzeć w oczy i 

powiedzieć, że zostało zrobione wszystko w celu utrzymania Jednostki. Czy działania przyniosą 
efekt pozytywny czy nie, to już inna sprawa - spróbować warto, choćby miał być jeden punkt z 

reorganizacji uratowany, to już będzie nasz sukces.   

 

Pan Świątkowski powiedział, że nie jest zadowolony z odpowiedzi udzielonej przez Panią 
Naczelnik i prosi o odpowiedź na piśmie. 

 

Burmistrz Miasta powiedział, że po to są udzielane odpowiedzi na sesji, żeby ich nie udzielać na 

piśmie i taka jest idea tego punktu, a jeżeli ktoś koniecznie chce mieć na piśmie może zgłosić się do 

Biura Rady i poprosić o wyciąg z protokółu, który będzie potwierdzony za zgodność z oryginałem.  

 Następnie Burmistrz poprosił Radę o ustosunkowanie się do sprawy nieruchomości 

przekazywanej od Agencji Mienia  Wojskowego. Zdaniem Burmistrza przekazanie powinno być 
nieodpłatne gruntu na terenie szkoły i pod żłobkiem, natomiast wykup może dotyczyć działki pod 

przepompownią przy rzeczce Irence. Wypowiedzenie się w tej sprawie w chwili  obecnej będzie 

akceptacją na podjęcie działań, natomiast ostateczna decyzja będzie należała do Rady w związku z 

koniecznością podejmowania stosownych uchwał.  

 

Ad. pkt 10. 
Zatwierdzenie protokółu z VI sesji Rady Miasta. 
 

Ponieważ nie wpłynęły do protokółów żadne uwagi ani wnioski, przystąpiono do głosowania 

zatwierdzenia protokółu VI sesji Rady Miasta.  

 

W głosowaniu brało 14 radnych. „Za” przyjęciem protokółu z VI sesji było 14 radnych.  

Rada Miasta przyjęła protokół z VI sesji Rady Miasta. 

 

Ad. pkt 11. 

Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta – Ryszard Karpiński zamknął 
obrady VII sesji Rady Miasta. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

 

Protokółowała: 

 

Regina Rodzik  

 

                 


